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Waarnemend voorzitter: Goedele Vermeiren

Vraag om uitleg van de heer Bart Van Malderen tot mevrouw Freya Van den Bossche,
Vlaams minister van Energie, Wonen, Steden en Sociale Economie, over de impact van
de ontslagengolf op de sociale economie
- 230 (2012-2013)

De voorzitter: De heer Van Malderen heeft het woord.

De heer Bart Van Malderen: Minister, ik heb deze vraag een hele tijd geleden ingediend
naar aanleiding van een aantal herstructureringen en sluitingen. In een paar weken tijd
verloren 15.000 mensen hun job, met als triest hoogtepunt de sluiting van Ford Genk.

Sindsdien is die golf van ontslagen wat minder spectaculair in beeld geweest. De
werkloosheid is echter blijven toenemen, de economische crisis is nog lang niet ten einde. Als
een bedrijf sluit, zeker een industriële vestiging, vallen er ook, bijna per definitie, slachtoffers
bij de toeleveranciers. De verhouding is bijna een op twee, een op drie.

Bij de toeleveranciers zitten ook bedrijven uit de sociale economie. Uiteraard ervaren zij ook
een impact van de sluitingen en herstructureringen van de afgelopen maanden. Een concreet
voorbeeld vormde de aanleiding voor deze vraag. Zo stond een sociale werkplaats in voor het
wassen van de werkkledij van de Fordwerknemers. Het is natuurlijk moeilijk voor die
werkplaats om een klant als Ford Genk te vervangen. Er zijn nog voorbeelden. Veel mensen
maken zich daar zorgen over.

Minister, hoe schat u de impact in van de ontslagengolf en herstructureringen op de
maatwerkbedrijven? Kunt u een stand van zaken geven van de tijdelijke werkloosheid? Bij
vorige crisissen heeft het middel van de tijdelijke werkloosheid heel wat initiatieven over de
crisis heen getild. Daar zijn natuurlijk grenzen aan. Wat zijn de recente evoluties? Welke
initiatieven acht u noodzakelijk?

Mevrouw Goedele Vermeiren: Dit is een interessante en terechte vraag. Het gaat over een
kwetsbare sector. Ik kijk uit naar het antwoord.

De voorzitter: Minister Van den Bossche heeft het woord.

Minister Freya Van den Bossche: In uw oorspronkelijke vraag, mijnheer Van Malderen,
verwees u naar een hele reeks aangekondigde ontslagen in Vlaanderen. Reden tot algemene
ongerustheid voor de effecten daarvan op de beschutte en sociale werkplaatsen is er niet.

Er is wel één zeer specifieke bezorgdheid, namelijk voor de Beschermde Werkplaatsen voor
Limburg (BEWEL). Heel wat problemen in de reguliere bedrijven hebben geen impact op de
tewerkstelling in beschutte werkplaatsen door de grote afstand tot de arbeidsmarkt. Dat geldt
echter niet voor BEWEL, een wasserij waar vooral de kledij van Ford Gent terechtkwam.
Daar is er dus wel een directe impact van de sluiting van Ford op de tewerkstelling. Op
andere plaatsen is dat niet het geval.

We volgen dat nauwgezet op. We hebben op geregelde tijdstippen contact met de federaties
van de beschutte en sociale werkplaatsen, onder andere om de tewerkstelling in de sector op
te volgen. We zijn waakzaam. Op dit moment weten we alleen van een directe impact op
arbeidsplaatsen in BEWEL voor 25 à 30 mensen.

Naar aanleiding van de sluiting van Ford Genk werd het Strategisch Actieplan voor Limburg
in het Kwadraat (SALK) gelanceerd. We zoeken binnen de maatregelen van het SALK naar
manieren om die tewerkstelling te behouden via reconversie of andere wegen, zodat die
mensen aan de slag kunnen (blijven). We hebben concrete voorstellen ingediend. Het is de
bedoeling die mensen maximaal te heroriënteren naar activiteiten die kunnen zorgen voor het
behoud en de creatie van tewerkstelling.

In 2012 is de economische werkloosheid redelijk stabiel gebleven, rond 6 procent. In het
laatste kwartaal van 2012 was dat 3,9 procent. Dat is dus een positieve tendens. Ik wil
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voorzichtig zijn met het woord tendens. De cijfers voor het eerste kwartaal van 2013 zijn nog
niet beschikbaar. Ik weet niet of de trend zich voortzet, dan wel of het eenmalig fenomeen
was.

Er is op dit moment zeker geen reden tot algemene ongerustheid, wel een specifieke zorg
voor die ene werkplaats in het Limburgse.

De voorzitter: De heer Van Malderen heeft het woord.

De heer Bart Van Malderen: Ik ben bijzonder tevreden met het antwoord. Het beeld van
algemene paniek wordt niet bevestigd, dat is terecht. De toeleveranciers van Ford Genk
krijgen wel een moeilijke opdracht. U zult via het SALK pogingen ondernemen om de
tewerkstelling te bevorderen. We verwachten daar een en ander van. De sociale economie
moet binnen het SALK in ogenschouw worden genomen. Dat is een positieve aanpak.

De voorzitter: De vraag om uitleg is afgehandeld.

■ 


